
Programma Aansluiting Wind Op Zee – Eemshaven 
Inloopbijeenkomsten maart 2025 
 
12 maart 2025, Schiermonnikoog 
Dorpshuis Ons Centrum, 19.30 uur tot 23.15 
 
In maart 2025 organiseert het ministerie van Klimaat en Groene Groei (KGG) een reeks 
inloopbijeenkomsten om geïnteresseerden bij te praten over de stand van zaken van het 
Programma Aansluiting Wind op Zee – Eemshaven (PAWOZ-Eemshaven). Het doel van de 
avonden is om inzicht te bieden in het ontwerpprogramma PAWOZ – Eemshaven en 
bezoekers de mogelijkheid te geven tot het stellen van vragen. Daarnaast wijzen we de 
bezoekers op de mogelijkheid tot het indienen van een zienswijze. Dat kan ook al op de 
avond zelf. In onderstaand verslag is te lezen hoe de avond is verlopen. 

Opzet van de avond 
De avond op Schiermonnikoog is bezocht door 70 mensen. Ineke van Gent (burgemeester 
Schiermonnikoog) heeft de aftrap gedaan waarbij ze aangeeft dat de Noord-Nederlandse 
overheden overwegen gezamenlijk een zienswijze in te dienen en dat Schiermonnikoog 
daarnaast ook een eigen zienswijze overweegt. 

KGG heeft een presentatie gegeven over de aanleiding en het proces van PAWOZ-Eemshaven. 
RHDHV heeft de uitkomsten van de MER en IEA-onderzoeken toegelicht. Vervolgens heeft KGG 
de keuzes van de minister in het ontwerpprogramma gepresenteerd en toegelicht. TenneT heeft 
een presentatie gegeven over de aanlegtechnieken. De presentatie heeft in totaal 2,5 uur 
geduurd omdat er tussendoor veel vragen werden gesteld. Na de presentatie was er nog een 
informatiemarkt. Er zijn terplekke 4 zienswijzen ingediend.  
 
Sfeer van de avond 
De avond begon gespannen en emotioneel, er is verdriet en wantrouwen bij een deel van de 
bewoners van Schiermonnikoog. Er zijn veel zorgen en er is weinig begrip voor de gemaakte 
keuze. Door de presentatie en de vragen en gesprekken die dat voorbracht werd rond kwart over 
11 de bijeenkomst afgesloten. Het accent van de vragen lag op effecten op natuur en de impact 
op de leefbaarheid van Schiermonnikoog. Men heeft de oproep gedaan om het gebied te 
vermijden en onbegrip geuit over de uitbreiding van economische activiteiten in het 
Waddengebied. Daarnaast is aangegeven dat de cumulatieve effecten naar hun mening niet 
goed worden meegenomen. Men vroeg zich ook af waarom de minister voor de Schiermonnikoog 
Wantij Route (XII) kiest en niet 3,5 jaar wacht op de Tunnel, zodat windpark Doordewind via de 
tunnel kan worden ontsloten.  

RTV Noord was de hele avond aanwezig en heeft onder andere bewoners geïnterviewd.  
Ineke van Gent heeft de avond ook afgesloten. Zij heeft de eilandbewoners bedankt voor de 
betrokkenheid en de presentatoren voor de uitgebreide toelichting zowel op proces als techniek 



en de tijd die er genomen is om alle vragen te beantwoorden. Ze doet een oproep aan de mensen 
om een zienswijze in te dienen. Natuurorganisaties gaan ook een zienswijze indienen.  

 


	Programma Aansluiting Wind Op Zee – Eemshaven Inloopbijeenkomsten maart 2025  12 maart 2025, Schiermonnikoog

